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Tipske kante za svako domaćinstvo 

26.10.2016. 

• Podelom još šest hiljada posuda sva domaćinstva u gradskim mesnim zajednicama imaće kante za smeće, za narednu 

godinu ostaju prigradska naselja.  U toku je tradicionalna jesenja akcija čišćenja i uređenja grada. Do 15. decembra okončaće 

se i druga faza izgradnje Prihvatilišta za pse i mačke u Ganjo šoru. Subotica bila domaćin Nacionalne asocijacije čistoća Srbije 

Javno komunalno preduzeće „Čistoća i zelenilo“ ovih dana nabavilo je 

još 6000 tipskih posuda za smeće, koje će uskoro biti podeljene 

domaćinstvima u gradskim mesnim zajednicama koja ih još nisu dobila, 

tako da će se ukupan broj ovih kanti koje su se našle u vlasništvu 

građana povećati na blizu dvadeset hiljada.  „Na taj način završićemo sa 

područjem grada, gradskim mesnim zajednicama, i sva domaćinstva 

imaće po kantu, što znači da smeće ne treba da pakuju u kese ili 

stavljaju u nekakve priručne posude, a i našim radnicima biće mnogo 

lakše prilikom redovnog odnošenja kućnog smeća.  Oni koji imaju 

ovakve kante već znaju ukoliko im nisu dovoljne jer imaju viška smeća, 

da mogu da ga stave u zapakovane i zavezane džakove, pod uslovom da 

je u pitanju kućno smeće, i mi ćemo ga odneti, ako se nalazi pored 

tipske posude. U slučaju da nema posude, a ona je dodeljena 

domaćinstvu, takve vreće ne odnosimo“, kaže Slobodan Milošev, 

direktor Javnog komunalnog preduzeća „Čistoća i zelenilo“. 

 

Za narednu godinu, „Čistoća“ planira da kupi još 16.000 kanti i njima snabde prigradska naselja, kako bi se na čitavoj teritoriji 

grada uveo jedinstven sistem odnošenja kućnog smeća i eliminisale takozvane „žute vreće“, koje inače mali broj stanovnika 

naselja kupuje, pa tako raznorazni otpad najčešće završava na „divljim deponijama“. Upravo jedna takva u Tavankutu, koja se 

prostirala na čitavih pet hektara zemljišta pored puta prema Čikeriji ovih dana je uklonjena. 

 

„Po nalogu inspekcijsko-nadzorne službe grada očistili smo veliku divlju deponiju u Donjem Tavankutu i u toku tog posla koji 

je trajao dvanaest radnih dana imali smo organizovanih 245 kamionskih tura kojima smo na gradsku deponiju preneli 1960 

kubnih metara smeća, ili težinski 1628 tona čvrstog komunalnog otpada“, kaže Slobodan Milošev. 

 

Jesenja akcija i azil 

 

Sa prvim danima oktobra počela je i redovna jesenja akcija čišćenja i uređenja grada, po programu Direkcije za izgradnju 

grada. Ona se za sada sprovodi u vangradskim mesnim zajednicama i do sada je iz Čantavira, Bačkog Dušanova, Višnjevca, 

Đurđina, Novog i Starog Žednika, Kelebije i Šupljaka odneto preko stotinu kontejnera otpada koji ne spada u kućno smeće. 

 

„Imamo primedbe građana da bi akciju trebalo organizovati češće u toku 

godine, ne samo na proleće i jesen, ali radimo onoliko koliko nam budžet dozvoljava, iako bi i sami voleli da takvu aktivnost u 

budućnosti pojačamo“, kaže direktor „Čistoće i zelenila“. 

 

 

Slobodan Milošev, direktor JKP “Čistoća i zelenilo” 

o aktivnostima koje su ove jeseni aktuelne 



U jesenjem periodu, od 15.  septembra, u toku je izgradnja druge faze Prihvatilišta za pse i mačke u Ganjo šoru, gde su 

prethodno u prvoj fazi izgradnjom još 50 boksova u „nečistom delu“ znatno prošireni kapaciteti za prihvat životinja i stvoreni 

primereni uslovi za njihov smeštaj.  Nakon toga, u skladu sa Zakonom o dobrobiti životinja, azil je upisan u Registar 

prihvatilišta pri Veterinarskoj upravi Republike Srbije i izdata mu je dozvola za rad. 

 

„Uveliko teče druga faza izgradnje prihvatilišta, i kao što smo najavili u ovoj fazi će biti izgrađen takozvani „mačkarnik“, 

odnosno boksovi za mačke“, zatim deo za izolaciju bolesnih pasa i mačaka, objekti za njihovo kupanje, deo za pripremu 

hrane, a takođe će se urediti i prostor za trening pasa, odnosno njihovo istrčavanje. To spada u aktivnosti na socijalizaciji pasa 

radi njihove pripreme za udomljavanje, što nam je prevashodni cilj da psi budu spremni, da budu zdravi, vakcinisani, čipovani 

i obučeni, kako bi prihvatili nove vlasnike.  To je veoma značajno za funkcionisanje azila da što veći broj životinja bude 

udomljen kako bi raspoložive kapacitete iskoristili na najbolji mogući način, osim toga da se sterilizacijom smanji populacija 

pasa na ulicama, jer inače nam za njihov smeštaj ne bi bilo dovoljno ni deset puta više prostora“, kaže Slobodan Milošev. 

 

Vrednost radova u drugoj fazi izgradnje azila u Ganjo šoru je 10 miliona dinara, i obezbeđuje se iz budžeta grada, a izvođač je 

kao i u prethodnoj fazi „Filipović izgradnja“, sa čijim radom su u Javnom komunalnom preduzeću bili veoma zadovoljni. Rok 

za završetak je 15. decembar. 

 

Za bolju saradnju preduzeća 

Javno komunalno preduzeće „Čistoća i zelenilo“ Subotice bilo je 

protekle sedmice na Paliću domaćin Treće konferencije Nacionalne 

asocijacije čistoća Srbije, (ASWA), udruženja koje je osnovano prošle 

godine i sada već obuhvata dvadesetak preduzeća koja se bave ovom 

delatnošću imajući za cilj da postavi standarde vezane za ovu veoma 

važnu komunalnu oblast. Oni se odnose na ujednačenost usluge, znanja 

i razmenu iskustava o savremenim tehnologijama u preradi i 

upravljanju otpadom među članicama da bi se ono u Srbiji podiglo na 

značajno viši nivo. 

 

„Ovo je bio treći sastanak za godinu dana, prvi je održan u Nišu a drugi 

u Boru, i u početku smo imali pet ili šest članica, a sada smo na Paliću 

na trodnevnoj konferenciji okupili predstavnike dvadesetak preduzeća 

iz Srbije, među njima je bilo i jedno od najvećih, „Medijana“ iz Niša, 

koje ima preko hiljadu zaposlenih. Iz okruženja prisustvovali su 

predstavnici čistoća iz gotovo svih gradova.  Ukazala se potreba za jednim ovako specijalizovanim udruženjem koje se neće 

baviti preširoko komunalnim delatnostima nego će se usmeriti na aktivnosti i probleme čistoća u Srbiji koji se prvenstveno 

odnose na odvoženje i deponovanje čvrstog komunalnog otpada. Na Trećoj konferenciji predstavnici Regionalne deponije u 

Subotici govorili su o realizaciji IPA projekta u Srbiji kao primeru dobre prakse“, kaže direktor Slobodan Milošev. 

 

U radu Konferencije na Paliću učestvovali su i gosti iz Hrvatske, koji su održali prezentaciju o saniranju deponija i svojim 

iskustvima sa međunarodnom regulativom i pravilima Evropske unije. 

 

„Za nas je bilo veoma važno da saznamo od predstavnika firme koja se bavi našom delatnošću kako su sanirali divlje deponije 

i koje su sve preporuke Evropske unije morali primeniti, kako su deponije smeća, kakva je i naša subotička u početku 

prekrivali inertnim materijalom i zasadili drveće a sada su već krenuli u mnogo ozbiljnije projekte da se taj komunalni otpad 

vadi iz odlagališta i prerađuje. Govorili smo i o aktuelnoj zakonskoj regulativi kod nas koja se tiče upravljanja otpadom. Kako 

smo čuli, kolege iz Hrvatske su u trenutku otvaranja poglavlja morali da prihvate sve evropske standarde vezane za ovu 

delatnost“, kaže Slobodan Milošev. 

Plan akcije 

 

U sklopu jesenje akcije čišćenja i uređenja grada, u toku naredne nedelje programom su obuhvaćena naselja Bački vinogradi, 

Hajdukovo, Ljutovo i Mišićevo. U ponedeljak i utorak, 24. i 25. oktobra, kontejneri će u Bačkim vinogradima biti smešteni kod 

prodavnice „Trgoprometa“, (kod crkve), u Kaić sokaku, kod železničke stanice, kod Buki mosta, ispred i iza nadvožnjaka. 

 

Deo tavankutske divlje deponije pre čišćenja 



 

U sredu i četvrtak priliku da se oslobode raznog čvrstog otpada koji ne spada u kućno smeće imaće stanovnici Hajdukova. Za 

to će im poslužiti kontejneri koji će se nalaziti u Sarajevskoj ulici, na uglu sa prvomajskom i uglu sa Cankarevom, zatim na uglu 

ulica Omladinske i Borisa Kidriča, u Stipić šoru preko pruge, na uglu ulica Železničke i Omladinske – preko pruge, i u Nosi, kod 

prodavnice i kod mosta. 

 

U petak, na jedan dan, akcija se seli u Ljutovo i Mišićevo. U Ljutovu kontejneri će biti kod odbojkaškog igrališta, kod 

autobuskog stajališta i kod autobuske stanice na Ljutovačkom putu. U Mišićevu lokacije će biti sredina Sarajevske ulice, kod 

Doma mesne zajednice i na sredini Karlovačke ulice. 

 


